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Képviselőcsoportja

Írásbeli kérdé s
Dr. Szili Katalin
az Országgy ű lés Elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Meddig tűrhető még az állami normativ támogatások reál-és nominálértéken i
csökkenése?” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani .Szűcs
Erika Miniszter Asszonyna k
A kérdésre a választ írásban kérem .

1. Tisztelt Miniszter Asszony ! Szakmai érvek ellenére az alapellátások közül csak a
házigondozás és a szociális étkezés fog reálértéken növekv ő támogatást kapni,de sajnálatos
módon ennek mértéke még a legszegényebb ellátások után járó normatívák esetében se m
fogja elérni a 2005-ös szint kétszeresét, annak ellenére,hogy szakmailag legalább 3-4-szere s
lenne szükség ahhoz,hogy a forráshiánnyal küzdő, saját forrásból a normativ támogatás t
kiegészíteni képtelen önkormányzatok biztosítani tudják ezeket a szolgáltatásokat, a
legszegényebb rászorúloknak. Ugyanezeket a szolgáltatásokat a kistelepüléseken biztosító
falu-és tanyagondnoki szolgálatok 2009-ben is reálértéken csökkenő támogatásban
részesülnek, a gyermekjóléti szolgálatokhoz hasonlóan. Ugyancsak megélhetés i
veszélytényező , hogy az idős, beteg emberek szociális étkeztetéséhez adott állami támogatás
reálértékben továbbcsökken! Különösen súlyos helyzetbe kerülnek a pszichiátriai betegségbe n
szenvedő idős emberek, akik részére , otthoni közösségükben nyújtott normativ támogatá s
reálértéke , a 2005-ös szinthez képest 25%-nál nagyobb mértékben csökken !
A bentlakást nyújtó szociális szolgáltatások közül azon ellátási formák -
nál is csökken a normatív támogatás,melyek igénybevevői biztosan nem tudnak nagyob b
mértékben hozzájárulni saját ellátásuk költségeihez .

2. Az idősotthonok esetében csak azok után jár az ideit meghaladó mértékü normati v
támogatás ,akiknek a jövedelme nem,vagy csak alig éri el a 40 ezer Ft-ot,de még ez az emel t
összeg sem fogja elérni reálértéken a 2005-ös szintet.

Kérdem Miniszter Asszonyt, mi lesz velük? Mit tesz megélhetésük és ellátásuk
érdekében ?
Várom válaszát !

Budapest, 2008 . december 15 . .
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